
 

EMPL JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: EMPL kontor Toompuiestee 24, Teams 

Aeg: 10.01.2024, 14.00-17.00  

 

Osales 16 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Gert Rahnel, Ivar Dembovski, Jaak Nigul, Jaan 

Kers, Jaano Haidla, Lauri Raid, Linnar Pärn, Mait Kaup, 

Marko Kajandu, Martti Kork, Meelis Kall, Rain Pärn, Raul 

Kirjanen, Silver Rõõmussaar, Tõnu Saaber 

Külalisena:  Hardo Becker 

Puudus:  Jüri Külvik 

 

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Pille Meier, Helena Täär, Jaan Lindmäe, Kerli 

Alliksaar, Gea Otsa 

 

Päevakord 

1. Infod 

                - E200 kohtumine lükkub edasi 

                - kohtumine IMF ekspertidega Eesti Pangas 

                - operatiivse raieinfo töörühma töö 

2. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 

3. Esialgne eelarve tulem 2023 (veel koostamisel) 

4. Eelarve ja tegevuskava 2024 kinnitamine (tutvustatud detsembris) 

5. Kliimaseaduse protsess 

6. Euroopa metsaseire ja strateegilise planeerimise määruse tagasiside 

7. Hardo Becker (RMK) ülevaade metsasüsinikust (Ivari kutsel tuleb Hardo tutvustama 

ülevaatlikku materjali metsa süsiniku teemadel mille koostas RMK nõukogu jaoks. Põhjalik 

ülevaade koos rahvusvaheliste teadusuuringute tulemustega)  

 

1. Infod 

• E200 fraktsiooniga kohtumine lükkub edasi 

• Toimus kohtumine Isamaa fraktsiooniga. Neil ei ole valmis lahendusi. Asekantsleri või 

sarnase positsiooni teema on E200 teema pigem. Teiste fraktsioonidega on kasuks see, 

et kui teemat tutvustame, on kõik sellega kursis ja kui teema uuesti päevakorda tuleb, ei 

ole teema enam uus.  

Kohal olid Sibul, Metsoja, Kokk, Luukas. Kõige tõrksam tundus olevat Luukas. 16.01 Isamaa 

poolt järel kokku kutsumine. Reinsalu on majanduse konkurentsi seisu enda agendaks võtnud.  

• Operatiivse raieinfo töörühma töö 

o Võiks siduda veoselehtede info metsaregistri ja metsateatistega 

o EVR-iga veetud esmase puidu kogus 2022 7,1mln tm; 2023 6,8 mln tm 

o Sekundaarsete vedude vältimiseks, välistatakse sõidud saeveski õuest.  

o Kuidas eristada Lätist tulnud palk EVR põhjal? 

o EVR-iga ei saa kiiret täpset lahendust riigi jaoks. EUDR lahendab küsimuse ära 

o Ettevõtetele ei tohi keerulisemaks minna.  

• FSC puidu kättesaadavuse arutelu RMK-ga. 



 

o Eesmärk oli infovahetus ja olukorra selgitamine. RMK tegi kõigepealt väikese 

esitluse. Väga kiirelt jõudis asi probleemi tuumani. Probleemiks on printsiip 3, 

pärismaalaste definitsioon küsimärgi all. Eestis on praeguseni kehtiv Eesti 

tingimustele kohandatud rahvusvaheline FSC standard. Risk on sellest et FSC 

euroopa tasandil kehtestab Eestile uue rahvusvahelise FSC standardi mis on 12 

kuulise etteteatamisega rakendatav.  See kuidas on rahvusvaheline standard 

rakendatud Lätis on tekitanud seal teatud pingeid. Jõudsime mõtteni, et mida 

saavad teha ettevõtted, kes Eestis sertifikaati tähtsaks peavad. Tehakse 

ühispöördumine FSC Euroopa tasandile. Millised õigused päriselanikele 

antakse? Printsiibid paneme kirja nädala jooksul ja RMK oli omaltpoolt selle 

mõttega, et kui põhimõtted on ok, siis on valmis alla kirjutama ja kaasama ka 

Erametsaliidu. Täna ei ole teada, millal FSC peakontor selle otsuse teeb. Kui see 

pöördumine teha, siis see võiks olla selline, et meil ei ole siiani sellega probleemi 

olnud. Rõhk on sellele, et FSC-ga ei saa tuua uusi pingeid. Meelis: teadaolevalt 

lükati teema sügisesse.  

o Kui midagi FSC teemal teeme, hoiame kindlasti RMK ja Erametsaliidu sellega 

kursis. 

 

• EY sotsiaalmajandusliku mõju uuringu esmased tulemused 2022 aasta andmete baasilt: 

o Lisandväärtus kokku 2,63 miljardit € (2021 2,8 miljardit €) 

o Otsene lisandväärtus 1,34 miljardit € (2021 1,48 miljardit €) 

o Tööhõive otsene 23 540 (2021 29 183) ja kokku 43 955 (2021 58 209) 

o Maksutulu riigile kokku 847,6 mln € (2021 787,1 mln €) 

 

Henrik saadab drafti juhatusele ülevaatamiseks.  

Küsida ülevaade muutustest ettevõtete kohta.  

Enne kui ütleme, mis muutused millestki tulevad on vaja aru saada, kas objekt mida 

uurime on täpselt sama. Siis saame vaadata kas ja mis muutused olid. Tähtis aru 

saada, et metoodika ja baasvalim oleksid ühetaoline.  

Ootame EY-lt ka vastust andmete muutuste kohta 

 

• Nordic-Baltic metsatööstusliitude töökohtumine 18-19 jaanuar Tallinnas 

o Seminar puidu väärtuspakkumise teemal kliimamuutuste kontekstis 

o Töökoosolek ühiste tegevuste aruteluks ja planeerimiseks 

▪ Ühine üritus lahkuvate EU parlamendiliikmetega 

▪ Ühised seisukohad EU parlamendi erakondade platsvormidesse 

▪ Ettepanek: Linnurahu teema erinevates riikides ja kaitsealade teema.  

▪ Ehitame koalitsiooni naaberriikidega  

o Täna sai Henrik info, et Rootsi kolleegidest juht ei osale kohtumisel.  

o Küsida Soome kolleegidelt: Soomes on süsteem/kord, et Soome jahimehed on 

kohustatud küttima pisikiskjaid (kährik). Kas on seal selline programm 

metsalindude kaitseks? 

 



 

• 10. jaanuaril kell 12 – 14.30 oli Ivar Swedbankis kohtumisel. Sisuline kohtumine. 

Huvitav oli, et pank ütles, et nad varsti ei saa finantseerida vana kinnisvara ostu. Nad 

pole üldse endale teadvustanud mis on nende hoonete rajamise jalajälg.  

 

• 11.01 toimub kohtumine IMF ekspertidega, kes teevad Eesti riigiraportit. Sel korral 

vahekohtumine, kust koguvad infot. Aprillis tuleb põhiline delegatsioon. Koostatakse 

soovitused Eesti riigijuhtidele majandus- ja maksukeskkonna arendamiseks. 

o Osalevad Raul ja Henrik 

o EMPL poolt kavatsus rõhuda põhisõnumitele 

▪ Please share your views on recent conjunctural developments and 

outlook from the perspective of the timber sector as well as your 

company. Discuss the key drivers of growth, including the role of: (i) 

external demand, including from specific countries and for specific 

products, (ii) availability and cost of production inputs, (iii) business 

confidence and investment decisions, (iv) inflation, (v) labor market and 

wage dynamics, (vi) financial conditions, (vii) fiscal impulse (or drag), 

(viii) EU funds, (ix) geopolitical factors, and (x) any other factor specific 

to the timber sector. 

▪ Share your views on recent developments in the labor market. What are 

the drivers of the recent increase in the unemployment rate? How 

widespread are the job cuts in the timber sector? Any labor mismatch 

with residual shortages in some firms and job cuts in firms? Discuss the 

factors driving wage dynamics. 

▪ Elaborate on the strength of balance sheets in the timber sector and the 

impact of the recession as well as higher interest rates on firms’ 

repayment capacity. 

▪ Please share your views on the challenges posed by the recent shocks 

and their effects on input costs, wages, corporate profits, and selling 

prices. To what extent can firms in the timber sector pass on higher input 

costs to prices? 

▪ Discuss the more structural challenges faced by Estonia’s 

competitiveness, including long-run trends in productivity and wages. 

What about non-price competition? What are your views on the role of 

education, human capital, and availability of skilled labor force for the 

timber sector? 

▪ Elaborate on the Estonia’s productive structure and the prevalence of 

SMEs. Has this factor hindered productivity growth in the timber sector? 

And has it held back investment in R&D? Could more sophisticated 

financial markets and instruments and lower reliance on reinvested 

earnings as a source of financing lead to greater firm size, higher 

investment in R&D, and stronger productivity growth? 

o Ettepanek: Saadetud küsimuste põhjal koostada vastused andmelehena.  

o Ettepanek: leida aeg, kus rääkida süsinikust 

 



 

• Tõnu Saaber: 31. jaanuar lõppeb Stora Ensos tööleping. Plaanin EMPL juhatuses olla 

aja lõpuni. Uue kontakti liitu edastavad, peale kohtumist Henrikuga 

 

2. Kommunikatsioonitegevused 

Aastast 2021 oleme teinud 2 korda aastas avalikku uuringut, meie teemade kohta. Mõõtsime 

uuesti ja detsembri lõpus seisuga võib öelda, et avalikkuse hoiakud on liikunud läbivalt 

positiivsema poole ja seda just nende arvel, kellel enne ei olnud arvamust (negatiivsete 

seisukohtadega inimeste osakaal on suuresti sama). Eriti on kasvanud nende inimeste hulk, kes 

peavad puitu kliimaprobleemide üheks lahenduseks (10% võrra) ja puidutööstust 

keskkonnasõbralikuks tööstusharuks (8% võrra). 92% vastanutest leiab, et metsi tuleb 

majandada. 86% peavad sektorit majandusele oluliseks valdkonnaks ja maapiirkondades 

oluliseks tööandjaks. Võrreldes 2021. aastaga on kasvanud sektori kui maapiirkondades 

tööandja maine. 

 

Oleme samal tasemel tagasi kus olime 2021 aasta alguses, vahepeal oli langus.  

 

Metsasektori kommunikatsiooni töörühm töötab aktiivselt. See aasta kaks suunda: 1. täpsem 

proaktiivsete tegevuste kava, 2. visuaalid - pildi ja videomaterjali, mida saame välja pakkuda.  

 

Igasugune vastandumine ei tule meie kunagi kasuks. Näeme selgelt muutust toetustes kui oli 

aktiivne avalik debatt MAK2030 teemal jaanuaris 2023 

 

• Kinoteater 

• Film „Vara küps“. Film teeb kahju ka siis kui Henriku videod välja võtame. 

Kompromiss: filmi lisatakse meie poolt faktid, mis tasakaalustavad. Meil oli valik, aga 

meie intervjuusid oli kasutatud täitsa mõistlikult.  

• Gea: mitte minna filmi vaatama esilinastusele. Samuti kui helistatakse ja kommentaare 

küsitakse, öelda, et ei ole näinud ja ei oska kommenteerida.  

 

3. Esialgne tulem 2023 

Liikmemaksude laekumine on plaanikohane. Kutsete andmine on olnud isegi suurema tuluga 

planeeritust. Puuinfo KIK tuludest oleme valdava enamuse kätte saanud.  

Kas on küsimusi esialgse tulemi kohta? 

Kahe nädala jooksul panen lukku ja veebruaris peaks toimuma auditeerimine. 

 

4. Eelarve ja tegevuskava 2024 kinnitamine.  

Hääletada:Kinnitada 2024 eelarve ja tegevuskava 

Poolt:13, Erapooletu: 0, Vastu: 0 

(3 juhatuse liiget oli hääletuse hetkeks koosolekult lahkunud) 

Otsus: Kinnitada 2024 tegevuskava ja eelarve 

 



 

 

1 TULUD

1.1 Liikmemaksud 729 000

1.2 Uute liikmete kaasamine 10 000

1.3 Muud tulud

1.3.1 kutsete andmine 60 000

1.3.2

müük kaasfinantseerijatele projektipõhiselt + fondid Puuinfo ja 

teised tegevused, vt tegevuskava 30 000

1.3.3 e-veoseleht 101 000

Muud tulud kokku 191 000

1.4 Projektid

1.4.1 KIK projektid

1.4.1.1 "PUUINFO - Puit- homse eluk. võti" 40 000

1.4.1.2 Muud võimalikud KIK

KIK projektid kokku 40 000

1.4.1 Muud võimalikud 

1.4.2 EAS Arendusnõuniku toetus 29 500

1.4.3 2016 Raamat: Eesti Puitarhitektuur 500

Projektid kokku 70 000

TULUD KOKKU 1 000 000

2 KULUD

2.1 Otsekulud

2.1.1 Projektide otsekulud

2.1.1.1 Muud projektid

2.1.1.1.1 andmeaida arendus ja halduskulud 15 000

2.1.1.1.2 EVR saematerjali veoselehe arendus 25 000

Muud projektid kokku 40 000

2.1.1.2 PUUINFO tegevused

2.1.1.2.1 Puitarhitektuuri konverents 75 000

2.1.1.2.2 Aasta Puitehitise konkurss 30 000

2.1.1.2.3 Õppereiside kulud 20 000

2.1.1.2.4 Puitarhitektuuri õpikoda tudengitele 5 000

2.1.1.2.5 Konsultant 27 000

Puuinfo tegevused kokku 157 000

2.1.1.3 Keskkonna-, konkurentsivõime ja seadusloome projektid

2.1.1.3.1 sotsiaalmajandusliku mõju uuring 37 000

2.1.1.3.2 Haridusvaldkonna tegevused (lõputööde premeerimine, EMU õppeaine) 10 000

Keskkonna-, konkurentsivõime ja seadusloome projektid kokku 47 000

2.1.1.4 Muud kulud 5 000

Projektide otsekulud kokku 249 000

2.1.2 Muud tegevused

2.1.2.1 kommunikatsioonitegevused 120 000

2.1.2.2 juriidiline nõustamine 15 000

2.1.2.3 kutsete andmine otsekulude osa 50 000

2.1.2.4 üldkogud+ semin+koosviib 12 000

2.1.2.5 e-veoselehe kulu 70 000

2.1.2.6 liikmemaksude kulu

2.1.2.6.1 ETKL liikmemaks 5 000

2.1.2.6.2 EKTK liikmemaks 220

2.1.2.6.3 muud liikmemaksud (CEI-Bois) 17 200

2.1.2.6.4 PEFC liikmem + logo kasutus 0

2.1.2.6.5 EMS liikmemaks 20 000

2.1.2.7 töögrupid, liikmete, sihtgruppidega seonduv 4 000

Muud tegevused kokku 313 420

Otsekulud kokku 562 420

2.2 Üldhalduskulud

2.2.1 Ülalpidamiskulud

2.2.1.1 kommunaal+rent 9 000

2.2.1.2 side + web + muu kommunik. 5 000

2.2.1.3 kontor ja muud 14 000

2.2.1.4 erisoodustus + vastuvõtukulu + kingitused 10 000

Ülalpidamiskulud kokku 38 000

2.2.2 Raamatupidamine 18 000

2.2.3 Auditeerimine 3 300

2.2.4 Koolitused 3 000

2.2.5 Palgakulud

Palgakulud kokku 280 500

2.2.6 Töölähetused 8 000

2.2.7 Transport (autokomp, takso, rent, parkimine)

2.2.7.1 autokompensatsioon 6 000

2.2.7.2 rent+takso 1 500

2.2.7.3 parkimine 1 000

kokku transport 8 500

2.2.8 Põhivara kulum 8 000

Üldhalduskulud kokku 367 300

Muud finantstulud ja -kulud

KULUD KOKKU 929 720

ÜLEJÄÄK/(-)PUUDUJÄÄK 70 280

EMPL eelarve 2024



 

 

5. Kliimaseaduse töörühmade töö - asekantsler ütles, et koguvad töörühmadelt saadud info 

nädala jooksul kokku ja saadavad laiali. Siis on võimalik sinna veel lisada. Järgmine ring 

lubasid, et hakkab toimuma veebruari lõpus või märtsi alguses. Nägemust, mis seadus endast 

peaks ette kujutama on üsna hägune.  

 

6. Euroopa metsaseire ja strateegilise planeerimise määrus 

Euroopa Komisjon esitas novembri lõpus ettepaneku kehtestada Euroopa Parlamendi ja 

Nõukogu määrus, millega luuakse seireraamistik vastupanuvõimeliste Euroopa metsade jaoks: 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/ET/TXT/HTML/?uri=CELEX:52023PC0728. 

Kliimaministeerium koostab eelnõu ettepaneku kohta Vabariigi Valitsuse seisukohti ja ootab 

tagasisidet 18. jaanuariks. 

 

Liidu metsaseireraamistik peaks tagama, et metsaandmed on täpsed, järjepidevad, läbipaistvad, 

võrreldavad ja üldsusele kättesaadavad. Metsaandmeid kogub Euroopa Komisjon peamiselt 

Maa seire Copernicuse programmi abil, millele lisaks peavad liikmesriigid esitama 

seirekohtade võrgustiku kaudu kogutud andmed.  

 

Artikli 5 kohaselt tuleb liikmesriikidel esitada: kord aastas üldandmed nagu puidu varumiseks 

kasutatav mets ja mittekasutatav mets, eemaldatud puit, kaitsealused metsaalad, 5 a tagant 

kasvava metsa tagavara, aastane netojuurdekasv, puistu struktuur, puude liigiline koosseis ja 

liigirikkus, Euroopa metsatüüp, lagupuit, iga 6 a tagant metsaelupaikade asukoht Natura 2000 

aladel, iga 3 a tagant levinud metsalindude arvukused, 01.01.2028 põlismetsade- ja vanade 

metsade asukohad, iga 2 a tagant andmed puittoodete tootmise ja nendega kauplemise kohta 

ning bioenergia tootmiseks kasutatud metsa biomassi kohta.  

 

Lisaks plaanitakse hakata koguma täiendavaid metsaandmeid (artikkel 8) nagu metsahäiringute 

(lisaks põlengutele üraskikahjud jne), maapealse biomassi, metsa struktuuri, metsatoodete 

väärtuse (marjad jne), metsaelupaikade asukohtade väljaspool Natura 2000 alasid, metsa 

loodusrikkuse klasside, invasiivsete võõrliikide esinemise, taimestiku mitmekesisuse, 

ohustatud liikide ja muu puittaimestikuga maa info.  

 

Artikkel 13 kohaselt võivad liikmesriigid vabatahtlikult koostada integreeritud pikaajalisi 

kavasid (võttes arvesse keskpikka või pikka ajavahemikku, sealhulgas, kuid mitte ainult 

aastateni 2040 ja 2050): ülevaade, üldine areng, sektoripõhine seonduv sisu (elurikkus, 

biomajandus, kliimamuutused ja kohanemine, katastroofiriskid), rakendamise eeldused 

(investeeringud, teadus- ja arendustegevust, innovatsiooni toetavad meetmed. 

 

7. Ülevaade metsanduse süsinikukäsitlusest (Hardo Becker). Kliimamuutuste valdkonna 

juht RMK-s. Viimased 4 aastat tegelenud RMK-s süsinikuga.  

Mis me teada oleme saanud, mida arvame LULUCF-s, mida Euroopa ja teadus arvab LULUCF-

st. 

Metsad on olulised süsiniku sidujad, kuid metsakasvatuse peamine eesmärk on tootlike, tervete  

ja püsikindlate puistute kasvatamine 

 

NEP meetod - näitab, kas metsaökosüsteem on süsiniku siduja või heitja. Meetodi käigus 

hinnatakse kõik sissetulevad ja väljuvad vood.  

Kui räägime puistu tagavarast ja juurdekasvust siis need ei ole omavahel positiivses 

korrelatsioonis.  

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/ET/TXT/HTML/?uri=CELEX:52023PC0728


 

 

Sõltuvalt puuliigist on raiesmikud uuesti süsinikku siduvad ökosüsteemid umbes 6-8 aastat 

peale raiet.  

 

RMK süsiniku raport on leitav RMK kodulehelt.  

 

Millised võimalused edasiseks? 

Metsandus LULUCF arvestuse alt välja ja eraldi accounting 

Me ei pea olema see sektor kes justkui kompenseerib kõigi teiste heiteid.  

Loss gain metoodika ja selle kasutamine.  

Kliimamuutuste osas eesmärk: fossiilse süsiniku kasutamiselt üle biogeensele süsinikuringele.  

  

Metsa kasvatuse eesmärk on toota ressurssi ja hoida metsad tervena. 

Seome rohkem süsinikku kui metsad on terved ja produktiivsed 

Biogeensel süsinikul on oluline roll kogu roheleppel. 

Süsiniku tagavara ja süsiniku sidumine on kaks erinevat asja.  

 

8. Muu 

• Järgmine juhatuse koosolek 14.02.2024 - EMPL kontor ja Teams 

• Henrik puhkab 25.01-12.02 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


